

龍華科技大學

Lunghwa University of Science and Technology

課程簡介

COURSE DESCRIPTION

部別 Daytime/Evening Session	日間部	系別 Dept.	通識中心	年制 Program	四	開課年級 Target Students	一年級
	Daytime		Center of General Education		4		1
科目編碼 Course Code	科目名稱 (中文) Course Title (Chinese)		科目名稱 (英文) Course Title (English)			學分數 Credit(s)	上課時數 Hour(s)
NE21007	興趣與職涯探索		Career Interest and Exploration			1	1
中文概述	<p>本課程旨培養學生對自我了解、探索職場優勢、發覺職涯發展能力及增進與反思學習能力。課程內容包括</p> <p>一、系所發展介紹，連結科系的對應領域、特色場域的介紹，所需具備之專長。</p> <p>二、學生成長歷程 e-portfolio 講解與資料彙整應用，講解各代表性職稱的課程學習地圖與職涯進路圖，以協助檢視自我職業性向，作為職涯規劃參考。</p> <p>三、UCAN 測驗工具運用，進行共通職能施測與解測，協助學生了解個人職業興趣碼。</p> <p>四、進行 CCN 施測與解測，協助學生將測驗結果連結到個人經驗與生涯議題探索。</p> <p>五、探索個人信念價值觀、檢視個人能力、符合個人興趣的職業和就業的基本概念，以增進對工作世界的認識，建立職涯規劃書。</p>						
English Description	<p>This course aims to cultivate students the ability of self-understanding, discover their future workplace advantages, explore their career development competence, and increase their learning and reflecting ability. The course content includes:</p> <p>1. Introducing the development of the department, the linking between the department and its corresponding fields, and the required expertise of the department.</p> <p>2. Explaining the student development history e-portfolio and its data collection and application. Explaining the course learning and career path maps of each profession title to assist students in examining their professional orientation as a reference in career planning.</p> <p>3. Using the UCAN test tool to diagnose students' common career competencies, and assist students in understanding their career interests.</p> <p>4. Diagnosing by using CCN to assist students in linking the test results into their previous experiences and exploring career issues.</p> <p>5. Understanding personal beliefs and values, abilities, interested occupations, and basic concepts of employment to enhance their understanding of future workplace for successful career planning.</p>						